
Protokoł Nr 6
z posiedzenia Komisji samorządowo Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy Pabianice
z dnia 19 marca 2003 r. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji w/g załączonej listy
obecności , Wójt Gminy Pabianice, W- ce Wójt Gminy Pabianice, 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo- Społecznej i
Organizacyjnej Rady Gminy Pabianice H. Kalinowski , który otworzył posiedzenie i
przedstawił następujący porządek dzienny posiedzenia.
1. Stan opieki społecznej ze szczególnym uwzględnieniem potrzeb w każdym sołectwie 2.Omówienie

materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy.  3.Sprawy różne.

Kierownik Opieki Społecznej M. Mielczarek przedstawiła informację na temat udzielonej
pomocy Społecznej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej z podziałem na świadczenia 
przyznane ze środków zleconych i świadczeń ze środków własnych / pomoc przyznana od
stycznia do lutego 2003 w poszczególnych wsiach .
Sprawozdanie z realizacji programu profilaktycznego za rok 2002 , 
rozliczenie z wypoczynku letniego za rok 2002 , 
Sprawozdanie z prowadzenia zajęć redukacyjnych realizowanych w szkole Podstawowej 
w Petrykozach, 
opracowanie danych statystycznych – pn. „klienci pomocy społecznej w Gminie Pabianice.”
Przedstawiony materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Radna  D. Muszczak zwróciła się z pytaniem czy pracownik Opieki społecznej mógłby
uczestniczyć w posiedzeniach Rad Sołeckich . Można byłoby mieć wówczas  pełne
rozeznanie , jeżeli chodzi o możliwości przyznawania pomocy społecznej dla osób , które jej
najbardziej potrzebują , ewentualnie wskazać je pracownikowi pomocy społecznej .
Radna powiedziała , że często zdarza się tak, iż osoby , które potrzebowały pomocy
społecznej , nigdy same nie przyjdą do ośrodka opieki społecznej. 
W związku z powyższym Komisja postawiła wniosek , aby zobowiązać Rady Sołeckie do
rozeznania na swoim terenie spraw z  zakresu konieczności udzielania opieki społecznej
osobom , które najbardziej jej potrzebują oraz współpracy z Gminnym Ośrodkiem
Opieki Społecznej w tym temacie .
Ponadto należy uwzględnić w nowo opracowywanym Statucie Sołectwa zapis 
o działalności Rad Sołeckich na rzecz Ośrodka Opieki Społecznej.

Ad. pkt. 2. 
Projekty uchwał na najbliższą sesje w sprawach budżetowych przedstawiła Skarbnik Gminy
M. Nowicka.
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Były to : 
zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003 r. w związku z ustaleniem ostatecznych kwot
subwencji , dotacji celowych i udziałów gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu
państwa , 
zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003 r. / dot. zwiększenia planu wydatków w dziale
710 rozdz. 71095 , są to wydatki poniesione na wkłady do Gminnej Spółdzielni „ S Ch” ,
zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003 r. polegających na zwiększeniu planu wydatków
w dziale różne rozliczenia o kwotę 177,337 zł. jest to kwota , która Gminą jest zobowiązana



wpłacić  do budżetu Państwa. Powstały niedobór budżetowy w kwocie 177,337 zł. zostanie
pokryty nadwyżką budżetową z lat ubiegłych, 
zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003 r. polegających na zwiększeniu planu wydatków
w działach 754 –bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o kwotę 62.000
oraz w dziale 801 – oświata i wychowanie  z przeznaczeniem na dokształcanie nauczycieli .
Niedobór budżetowy w kwocie 77.650 zł. zostanie pokryty nadwyżką budżetową z lat
ubiegłych. 
Komisje zaopiniowały przedłożone powyżej projekty uchwał pozytywnie w głosowaniu
jednogłośnym.
Wszystkie przedstawione powyżej projekty uchwał stanowią załącznik do niniejszego
protokołu .
Komisja omówiła także projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Pabianice 
Uzasadnienie do wynagrodzenia znajduje się w załączeniu do tekstu projektu uchwały
załączonego do niniejszego protokołu .
Komisja zaopiniowała projekt przedłożonej uchwały w powyższej sprawie w głosowaniu
jednogłośnie.
Następnie inspektor ref.  Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska A. Dudziak przedłożył
projekt uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na
terenie Gminy Pabianice  wraz z załączonym regulaminem utrzymania  czystości 
i porządku na terenie Gminy Pabianice . 
Przypomniał , że obowiązuje obecnie uchwała w sprawie utrzymania czystości i porządku na
terenie Gminy Pabianice Nr VI/27/97 z dnia 25.VI 1997 r. 
W nowym proponowanym Radzie do zatwierdzenia Regulaminie wprowadza się rozdział  
3 o obowiązkach waścicieli zwierząt domowych  oraz rozdział 4 o sankcjach z tytułu
naruszenia postanowień regulaminu. 
Inspektor A. Dudziak  poinformował , że Komisja Gospodarczo-Finansowa , Rolna i Ochrony
Środowiska na posiedzeniu w dniu 18.03.2003 do Regulaminu wniosła następujące
poprawki :

1. W § 5 ust. 2 odwołujemy się do § 14 / a nie tak jak zapisane jest , iż do § 17 / .
2. W § 6 wykreślamy punkt 2  .
3.  § 8 ust. 2 zapisuje się w brzmieniu „ Oznakowanie pojemników , o których mowa w ust. 1 , powinno

być trwałe i umożliwiać  identyfikacje właściciela”
Komisja Samorządowo Społeczna i Organizacyjna Rady Gminy po przeanalizowaniu
powyższego również  przychyliła się  do propozycji  przedstawionych przez  Komisje
G.F. R. i Och. Śr. zmian  i opiniuje projekt uchwały wraz z regulaminem w powyższej
sprawie 
w głosowaniu jednogłośnym .
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Następnie  inspektor  A.  Dudziak  przedstawił  informację  na  temat  stanu działań  w
zakresie ekologii  w gminie Pabianice na tle zmieniających się  przepisów ,  a  także
celowości wykorzystania Funduszu Ochrony Środowiska .
Przedstawiony materiał będzie jednym z punktów merytorycznych sesji Rady Gminy.
Komisja materiał przyjęła do akceptującej wiadomości.
Materiał dot. Rolnictwa Gminy Pabianice na tle wymogów związanych z wstąpieniem
do  Unii  Europejskiej  również  przygotowany  na  najbliższą  sesję  Rady   przez
pracownika  Wojewódzkiego  Ośrodka  Opieki  Społecznej  Komisja  postanowiła  ,  iż
wysłucha na sesji rady w dniu 26 marca br.
W  sprawach  różnych  radna  Z.  Kasperska  nawiązała  do  wcześniej  zgłaszanego  do
inspektora  A.  Dudziaka  problemu  wysypiska  gruzu  w  Porszewicach  ,  gdzie
notorycznie jest on wywożony przez prywatną osobę. Ponadto radna poinformowała ,



że otrzymała pismo od Dyrektora Domu Dziecka w Porszewicach z prośbą  o naprawę
drogi dojazdowej do Domu Dziecka. 
Inspektor  A.  Dudziak  w  odpowiedzi  poinformował  ,  że  człowiek  ten  został
zobowiązany  na  piśmie  do  dnia  15  kwietnia  br  .  do  usunięcia  gruzowiska  oraz
przywrócenia  stanu  drogi  do  stanu  poprzedniego  .Jeżeli  nie  zostanie  wykonane
zobowiązanie , to sprawa będzie skierowana na drogę sądową. 
Ostatnia sprawą  jaką Komisja podjęła była sprawa dot. budynku „starej szkoły 
w Rydzynach” 
W porządku obrad sesji 26 .03.2003. jest ujęty projekt  uchwały , który  był zdjęty 

z porządku obrad sesji w dniu 26 marca br.
Komisja Gospodarczo-Finansowa , Rolna i Ochrony Środowiska w tej sprawie odbyła
wyjazdowe posiedzenie do Rydzyn ,  w którym uczestniczyli  także  przewodniczący
pozostałych Komisji Rady Gminy oraz Wójt Gminy Pabianice H. Gajda 
Radny z  terenu Rydzyn K. Gąsiorek poinformował  ,  ze  do tej  pory nie  ma opinii
nowego rzeczoznawcy ,  nowego  rzeczoznawcę  Wójt  miał  nam przedstawić  ,  rada
sołecka chciałaby  ten budynek zaadoptować na potrzeby wsi , lokator który mieszka w
tym budynku nie chciałby się z Rydzyn wyprowadzać .
Obecny na  posiedzeniu  wójt  powiedział  ,że  sołts   Rydzyn  nie  dostarczył  jeszcze
wymaganych przez Komisje GFR i Och Śr. dokumentów . 
Ponadto  Wójt  powiedział  ,  ze  należy  podjąć  ,  kto  będzie  robił  remont  kapitalny
obiektu , komu on służyłby ? 
Komisja  Samorządowo-  Społeczna  po  wysłuchaniu  powyższego  przegłosowała
wniosek  o  zdjęcia  z  porządku  obrad  uchwały   dot.  budynku  po  starej  szkole  w
Rydzynach .
Na tym posiedzenie zakończono.
Posiedzeniu przewodniczył:
Przewodniczący Komisji 
Samorządowo- Społecznej i Organizacyjnej  Rady Gminy
Henryk Kalinowski 
Protokolant: Urszula Czerwonka 
Protokoł Nr 7
z  posiedzenia  Komisji  Samorządowo-Społecznej  i  Orgnizacyjnej  Rady  Gminy
Pabianice z dnia 23 kwietnia 2003 r. 
W posiedzeniu Komisji  uczestniczyli Komendant Gminny Związku OSP T. Helbik,
Prezes Zarządu Gminnego Z OSP J. Hanc , W –ce Prezes Zarządu Powiatowego Z
OSP R. Figiel, Sekretarz Gminnego Związku OSP W. Marczak , Skarbnik Gminnego
Związku OSP H.  Nowak ,  Wójt  Gminy Pabianice  –  H.  Gajda,   radni  członkowie
Komisji obecni zgodnie z załączoną listą obecności.

Posiedzeniu przewodniczył : Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i
Organizacyjnej H. Kalinowski , który otworzył posiedzenie Komisji , powitał przybyłych i
przedstawił następujący porządek dzienny posiedzenia Komisji :

1. Informacja o działalności organizacyjnej , bojowej i profilaktycznej OSP i Zarządu 
Gminnego Związku OSP wynikająca z kampanii sprawozdawczej za rok 2002 .

2. Omówienie materiałów na sesję Rady Gminy 
 sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pabianice za rok 2002

3. Sprawy różne. 

Ad. pt. 1. 



Sekretarz Gminnego Związku OSP W. Marczak  przedstawił informację na temat działalności
organizacyjnej , bojowej i profilaktycznej OSP i zarządu Gminnego Związku OSP wynikającą z kampanii
sprawozdawczej za rok 2002. 

Informacja pisemna stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie  Przewodniczący Rady S. Marchewka zabierając głos poinformował ,że Rada Gminy  na sesji w
miesiącu lutym dokonała dokładnej oceny zbiorczej wszystkich jednostek OSP na naszym terenie . Ocena
zbiorcza znajduje się w załączeniu do protokołu obrad V sesji z dnia 29 stycznia 2003 r. Powiedział także
, że w Gminie Pabianice systematycznie dokonuje się poprawy bazy i sprzętu jednostek Ochotniczych
Straży Pożarnych . W tym roku w jednostce  OSP w Żytowicach  i w Piątkowisku  prowadzona jest
modernizacja . 

Ponadto Przewodniczący Rady zaprosił Komisję w imieniu jednostki OSP w Piątkowisku  na uroczystość
obchodów 75 lacia OSP w Piątkowisku , która odbędzie się dnia 4 mja br. o godz. 9,00 mszą św. w
kaplicy , poinformował także , że dnia 18 maja br. odbędzie się w OSP  Żytowice V Majówka Strażacka
połączona z oddaniem zmodernizowanego obiektu strażnicy. 

W dyskusji głos zabrał radny M. Muszczak , zadał pytanie w kwestii organizowania
konkursów dla dzieci i młodzieży o wiedzy pożarniczej , czy można byłoby rozdzielić ich
prowadzenie oddzielnie dla dzieci szkół podstawowych i młodzieży gimnazjalnej. 
W-ce prezes Zarządu Powiatowego Zw. OSP jednocześnie członek Komisji Gospodarczo-
Finansowej , Rolnej i Ochrony Środowiska R. Figiel w odpowiedzi udzielił informacji , że nie
jest to możliwe z uwagi na to , iż jest to Ogólnopolski  Turniej Wiedzy Pożarniczej
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i regulamin taki sam obowiązuje dla wszystkich  grup przystępujących do konkursu wiedzy
pożarniczej . 
Przewodniczący Rady S. Marchewka  poinformował , ze jednostka OSP w Koninie dokonała
już rejestracji swojej jednostki w sądzie .
Komisja postawiła wniosek , aby Wójt i Rada Gminy zabezpieczyli środki finansowe w
przyszłym roku w budżecie Gminy na adaptację OSP Konin.
Komendant Gminny Zw. OSP T. Helbik zabierając głos powiedział , że jednostka OSP 
w Janowicach nie posiada ocieplanych garaży z tego względu jednostka ta wycofana jest na
okres zimy z pracy / samochody nie mogą wyjeżdżać  do pożarów / . 
Ponadto jednostka OSP Gorzew nie posiada samochodu bojowego , można byłoby w jednym
z kolejnych budżetów przeznaczyć środki na ten cel dla tej jednostki.  Komendant
zasugerował , że jeżeli znalazłyby się środki  na ten właśnie cel , to nie dokonywać przesunięć
starych samochodów bojowych do jednostki słabszej ,  tylko właśnie przekazać nowy
samochód dla jednostki , która takiego nie posiada.
Na zakończenie Przewodniczący Komisji H. Kalinowski podziękował wszystkim
zaproszonym za uczestnictwo w Komisji , przedstawienie informacji na temat działalności
organizacyjnej , bojowej i profilaktycznej OSP i Zarządu Gminnego Związku OSP życząc ,
aby wszystkie sprawy organizacyjnej w jednostkach układały się pomyślnie i jak najmniej
wyjazdów do pożarów . 

Ad. pkt. 2. 
Omówienie materiałów na sesję Rady Gminy :

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2002 przedłożyła Skarbnik Gminy M.
Nowicka . 
Przedstawione sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu .
Radni nie wnieśli uwag , zaopiniowali sprawozdanie pozytywnie . 



zapoznali się także z projektami uchwał przygotowanymi na najbliższą sesję Rady , które
również zaopiniowali bez uwag . 
Omówione projekty uchwał znajdują  się w załączeniu do niniejszego protokołu.
Ad. pkt. 3.
W sprawach różnych Komisja zapoznała się z pismem Fundacji Rozwoju Kardiochirurgii w
Zabrzu . Jest to apel do gmin polskich pod hasłem „ Gminy dla serca – polskie Gminy
wspierają polskie sztuczne serce”
Komisja w tej sprawie postawiła wniosek do Wójta Gminy o rozważenie możliwości
jednorazowej wpłaty rocznie na powyższy cel .
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Radna Z. Kasperska poinformowała Komisję , że po zebraniu z Radą Sołecką wsi Porszewice
i Świątniki zostało wystosowane pismo do Wójta Gminy w sprawach; 
 ulgowych biletów przejazdów młodzieży do szkół w Pabianicach i Konstatntynowie oraz emerytów i

rencistów,
 wydłużenia linii autobusu 261  i inne 
/ kserokopia pisma w tych sprawach znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu . 
Ponadto radna poinformowała , że na zebraniu rad sołeckich zrodziło się wiele niejasności co
do regulaminu konkursu pn. „ Nasza wieś w samorządnych działaniach” 
Na zebraniu wypłynęły wnioski , aby konkurs ten zawiesić albo dostosować regulamin
konkursu do charakteru danej wsi . Nie we wszystkich miejscowościach są strażnice , tak jak
np. w Szynkielewie, Świątnikach , czy też Porszewicach, nie ma nawet jakiegokolwiek
pomieszczenia , które mogłoby służyc na potrzeby kulturalne danej wsi , czy też
zorganizowanie zebrania . Odbywają się one w prywatnych domach , a to jak wiadomo
dezorganizuje zaraz rytm działań całej rodziny . 
Radna wnioskowała , aby jeszcze raz spotkać się z sołtysami i wyjaśnić im dokładnie
regulamin konkursowy i sposób oceny .
Radny M. Gryska proponował , aby w miesiącu czerwcu zaprosić na Komisję Samorządowo-
Społeczną sołtysów w powyższym temacie . 
Przybyły na posiedzenie Komisji Wójt Gminy udzielił informacji , że w sprawie rozwiązania
spraw komunikacji do Porszewic odbędzie 25 kwietnia br. spotkanie z dyrektorem MZK p. 
R. Piesikiem i na najbliższej sesji Rady Gminy poinformuje o podjętych działaniach.
Na tym posiedzenie Komisji zakończono .

Posiedzeniu przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej
Henryk Kalinowski 

Protokolant:

Urszula Czerwonka 


